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OBEC CHORVÁTSKY GROB 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport 

 
24.1.2024 / 17:00 
Prítomní členovia:  
Maroš Kemény, Veronika Skutková, Mária Tomanová, Katarína Bálintová, Zuzana Lukáčová, 
Zuzana Michnicová  

 
Neprítomní členovia:   
Natália Horváthová, Jaroslav Nguyen, Július Mazúch, Ľubomír Paulovič (ospravedlnili sa) 
 
Hosť: zástupkyňa obecného úradu: p. Kardošová,  
 riaditeľka ZŠ a MŠ Javorová alej, riaditeľka ZŠ a MŠ Školská 
 

1. Otvorenie zasadnutia a kontrola uznášania schopnosti:  
Predseda komisie privítal členov a prítomných hostí,  
členovia komisie 6 z 10 členov, komisia je uznášaniaschopná 

 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice: 

Zapisovateľ: Mária Tomanová 
Overovateľ: Zuzana Lukáčová a Zuzana Michnicová 
 

● ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

 
3. Návrh na zmeny a doplnenie programu, schválenie programu: 

Program:  
1. Otvorenie zasadania a kontrola uznášaniaschopnosti 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Návrhy na zmenu a doplnenie bodov programu, schválenie programu 
4. Návrh VZN o určení výšky finančných príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov 

na výchovu a vzdelávanie a nákladov spojených so stravovaním v školách a 
školských zariadeniach 

5. Návrh VZN, ktorým sa mení VZN č. 2/2023 o určení školských obvodov ZŠ 
zriadených obcou a o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej 
dochádzky v ZŠ 

6. Návrh VZN o určení spádových materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce 

7. Situácia v elokovanom pracovisku MŠ Kolibríkova 
8. Návrh VZN o dotáciách 
9. Hodnotiaca správa k Participatívnemu rozpočtu za rok 2023 
10. Rozličné 
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Návrh na doplnenie bodu programu 
- Kontrola plnenia uznesení komisiou 

Program:  
1. Otvorenie zasadania a kontrola uznášaniaschopnosti 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Návrhy na zmenu a doplnenie bodov programu, schválenie programu 
4. Kontrola plnenia uznesení komisie 
5. Návrh VZN o určení výšky finančných príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov 

na výchovu a vzdelávanie a nákladov spojených so stravovaním v školách a 
školských zariadeniach 

6. Návrh VZN, ktorým sa mení VZN č. 2/2023 o určení školských obvodov ZŠ 
zriadených obcou a o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej 
dochádzky v ZŠ 

7. Návrh VZN o určení spádových materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce 

8. Situácia v elokovanom pracovisku MŠ Kolibríkova 
9. Návrh VZN o dotáciách 
10. Hodnotiaca správa k Participatívnemu rozpočtu za rok 2023 
11. Rozličné 
 

● ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

 
4.   Kontrola plnenia uznesení komisie 

Predseda komisie oslovil prítomné riaditeľky základných škôl s otázkou, či sa k nim 
dostali podklady prostredníctvom zástupcu obecného úradu a to presne uznesenie č. 
31/2023, ktoré prijala komisia na svojom decembrovom stretnutí, kde požiadala: 
„riaditeľov základných škôl v obci o informácie, koľko bude otvorených tried prvých 
ročníkov, koľko žiakov v týchto ročníkoch bude maximálne prijatých, koľko mladších 
súrodencov v predškolských triedach v MŠ Javorová alej má starších súrodencov, ktorí 
navštevujú ZŠ Javorová alej, pre potrebu úpravy VZN alebo metodických pokynov.“  

Podľa slov oboch riaditeliek základných škôl podklady sa k nim dostali zo strany 
ObÚ, požiadavky neboli.  

ZŠ Javorová alej: 
- otvorí v priebehu troch rokoch dve (2) triedy prvých ročníkov, nakoľko 

kapacita budovy nestačí, 
- do dvoch tried môže byť prijatých 50 prvákov 

- súrodenci v MŠ 27 + 4 deti zamestnancov (± čísla ešte nie sú uzavreté), 
- detí v obci (r.2016) je 140 detí,  

- odklady 20 detí (±), zatiaľ sa neriešia, 
- na webe aj na facebookovej stránke školy je zverejnený predbežný záujem, 

transparentný systém. 
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ZŠ Školská: 
- otvárajú sa tento šk. rok tri (3) triedy prvých ročníkov (bývalá telocvičňa sa 

v priebehu leta prerobí na dve triedy), 
- do troch tried môže byť prijatých 75 prvákov,  
- 47 predškolákov spolu na MŠ Školská a Kolibríková, 
- predbežný záujem prvákov škola zatiaľ nemá, 
- uvažuje sa o jednej triede s vyučovacím jazykom chorvátskym a so spustením 

predbežného záujmu o takéto vyučovanie. 
Obe riaditeľky komunikujú s rodičmi, ktorí prejavili záujem o jednotlivé ZŠ a informujú 
ich o podmienkach prijatia prvákov, aby rodičia vedeli aká je situácia. Je potrebné a 
veľmi dôležité aj zo strany obecného úradu, aby informoval a komunikoval smerom 
k rodičom o tejto situácii, nakoľko mnohí rodičia bývajú v obci v podnájme alebo 
majú iba prechodný pobyt a domnievajú sa, že ich dieťa bude automaticky prijaté. Na 
obecnom zastupiteľstve bude predseda komisie opäť žiadať zástupcov obecného 
úradu o spoluprácu pre včasné informácie pre rodičov budúcich prvákov v obci. 

5. Návrh VZN o určení výšky finančných príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov na 
výchovu a vzdelávanie a nákladov spojených so stravovaním v školách a školských 
zariadeniach 
Predseda komisie sa ospravedlnil p. Kardošovej, nakoľko k podkladovým materiálom 
nemala komisia dodanú dôvodovú správu nie však jej chybou, pretože ju včas 
a osobne spracovala. Nárast poplatkov vo VZN vyplýva zo zmeny financovania, škola 
ide teraz na základe nariadenia vlády. Minulý rok dostala škola 2.450€/ žiak, ŠKD 
790€/ žiak a ŠJ 265€/ potencionálny stravník. Podľa nového financovania pripadne na 
žiaka 2.935,84€, obec môže túto sumu krátiť, má však povinnosť na webovom sídle 
uverejniť dôvod. ŠKD 645€/ žiak a ŠJ 193€/ potencionálny stravník, čo je pokles. To čo 
sa vyberie robí sa rozpočet, okrem škôlky dokáže škola všetko financovať. Komisia 
rozobrala návrh poplatkov uvedený vo VZN, porovnala ho s dôvodovou a po 
informáciách, ktoré boli podané oboma riaditeľkami v počtoch žiakov, ktorých sa 
úprava poplatkov týka aj po sociálnej stránke a s porovnaním poplatkov s okolitými 
obcami, prijali uznesenie. 
  
Návrh uznesenia 33/2023 

Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN o 

určení výšky finančných príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a 
vzdelávanie a nákladov spojených so stravovaním v školách a školských zariadeniach 

s nasledovnými zmenami:   

1. § 4 odsek b) 70,00 eur mesačne na jedného žiaka, ak žiak a zároveň zákonní 
zástupcovia žiaka nemajú trvalý pobyt v obci Chorvátsky Grob, alebo ak žiak a len 

jeden zákonný zástupca žiaka majú trvalý pobyt v obci Chorvátsky Grob a žijú v 
spoločnej domácnosti, 

2. § 5 odsek 4) a odsek 5) upraviť na jednotnú sadzbu režijných nákladov na 12 € 
3. § 5 odsek 13) Zákonný zástupca dieťaťa/žiaka má povinnosť odhlásiť dieťa/žiaka, 

ktoré sa nezúčastní výchovnovzdelávacej činnosti v materskej škole a vyučovania v 
základnej škole, najneskôr v deň jeho neprítomnosti podľa zverejnených pravidiel 
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školy. Zákonný zástupca dieťaťa/žiaka, ktorému sa poskytuje dotácia podľa § 4 ods. 3 
zákona o dotáciách, v prípade neodhlásenia dieťaťa/žiaka z obeda podľa 

predchádzajúcej vety, je povinný uhradiť daný obed vo výške stravnej jednotky 
prislúchajúcej vekovej kategórie. 

4. § 6 odsek 1) O znížení alebo odpustení príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na 
činnosti školského klubu detí stanoveného v § 4 tohto VZN a na čiastočnú úhradu 

nákladov na stravovanie a/alebo príspevku na režijné náklady stanovených v § 5 tohto 
VZN rozhoduje obec ako zriaďovateľ školskej jedálne a výdajnej školskej jedálne. 

Žiadosť o zníženie alebo odpustenie príspevkov uplatní zákonný zástupca u 
zriaďovateľa. Písomné žiadosti je potrebné doručiť na Obecný úrad obce Chorvátsky 

Grob, Námestie Josipa Andriča 17, 900 25 Chorvátsky Grob poštou, elektronickým 
doručením alebo do podateľne. 

 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený  
 

6. Návrh VZN, ktorým sa mení VZN č. 2/2023 o určení školských obvodov ZŠ 
zriadených   obcou a o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej 
dochádzky v ZŠ 
Predseda komisie oboznámil členov s predmetným návrhom VZN a otvoril diskusiu. 
Rodič v rámci zápisu dieťaťa na ZŠ má právo voľby, dôležité je rozhodnutie a 
právomoc riaditeľky v rámci spádovej oblasti / školského obvodu. V tejto situácii je 
možné, že ani deti v rámci obvodu sa nedostanú na ZŠ Javorová alej. Je preto dôležité 
odkomunikovať toto VZN. Kritériá pri prijímaní prvákov musia byť jasne určené, ak 
škola naplní kapacitu tried, ostatných prvákov po spolupráci obec umiestni do inej 
školy.  
V súvislosti s prijatím tohto VZN komisia opätovne zdôrazňuje potrebu včasného 
odkomunikovania témy spádových oblastí a kritérií prijímania nových žiakov do ZŠ vo 
vzťahu k verejnosti. 
 
Návrh uznesenia 34/2023 

Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN, 
ktorým sa mení Všeobecné záväzné nariadenie obce Chorvátsky Grob č. 2/2023 o 

určení školských obvodov základných škôl zriadených obcou Chorvátsky Grob a o 
určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej dochádzky v základnej škole. 

 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 

• Návrh schválený 
 

7. Návrh VZN o určení spádových materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 
Predseda komisie oboznámil členov s návrhom VZN, v ktorom sa zosúladili spádové 
oblasti pre materské školy so spádovými oblasťami školských obvodov.  

 
Návrh uznesenia 35/2023 

Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN 
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o určení spádových materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Chorvátsky 

Grob 
 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený  
 

8. Situácia v elokovanom pracovisku MŠ Kolibríkova 
Predseda komisie informoval členov komisie o informáciách so stavom na tomto  
elokovanom pracovisku. Prezentoval členom fotografie exteriéru odrážajúce 
momentálny stav. Celý objekt má obec prenajatý, na jeseň minulého roka sa odkúpilo 
hnuteľné zariadenie kuchyne v hodnote cca 20.000 €, zmluva na prenájom bola 
predĺžená do roku 2025. Plot okolo objektu je betónový, priestor pre pobyt detí vonku 
je minimálny rovnako tam chýba tienenie, kde by sa mohli deti schovať pred slnkom. 
Podľa slov pani riaditeľky ZŠ Školská, pod ktorú patrí elokované pracovisko na jeseň 
v roku 2022 rodičia detí zorganizovali brigádu, ktorá mala pokračovať na jar 2023, ale 
už sa neuskutočnila. Škôlka bola otvorená s dvoma triedami, od septembra 2023 bola 
doplnená ďalšia trieda, ktorá sa dofinancovala v rámci interiérového vybavenia. 
Momentálne škôlku navštevuje 75 detí. Na podnet rodiča sa uskutočnilo stretnutie, 
podľa slov p. riaditeľky škola nemá prostriedky na nákup hracích prvkov, objekt je 
v prenájme a samotná škôlka nemá svoj fond (2%), ktorý je spoločný s MŠ Školská. 
Dohodli sa vzájomne na revitalizácii priestoru, prekrytie pieskoviska a jeho tienenie 
(problémom je ukotvenie tienenia), rodičia už vyrobili drevené kvetináče, kde si budú 
deti pestovať kvety, bylinky a pod. V tomto objekte ani mimo neho nie je priestor na 
spoločné vychádzky, navôkol je stavenisko. Pani riaditeľka spolu s rodičmi hľadá 
riešenie a spôsob získania finančných prostriedkov pre úpravu exteriéru.  Komisia 
zaujala k tejto situácii stanovisko. 
 

Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby 
vedenie obce komunikovalo so ZŠ a MŠ Školská a hľadalo legálne možnosti 

zveľaďovania vonkajšieho areálu (tienenie a úprava vonkajších plôch). 
 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený  
 

9. Návrh VZN o dotáciách 
Komisia sa na decembrovom stretnutí zaoberala návrhom VZN o dotáciách a v uznesení 
č. 36/2023 ho odporučila schváliť s uvedenými zmenami, ktoré boli právnym oddelením 
zapracované. Na základe odporúčania z výstupu finančnej komisie upravujeme v § 2 
odsek g) dotačnou komisiou sa rozumie Komisia pre financie, dotácie a sociálne veci a 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport (ďalej len „dotačná komisia“), ktorých úlohou je 
posudzovanie žiadostí o poskytnutie dotácií predkladaných na rozhodnutie obecnému 
zastupiteľstvu. 

Ďalšia pripomienka bola k: 
- § 6 bod 5, písmeno b) čestné vyhlásenie, ktoré bude jednotným formulárom pre 

žiadateľov,  
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- § 6 bod 6) návrh formulácie obec určí lehotu nie kratšiu ako 7 pracovných dní 
alebo 10 kalendárnych dní na doplnenie žiadosti. 

- § 11 bod 2) Zmena účelu projektu, na ktorý sa dotácia poskytuje nie je možná – 
situácia sa môže zopakovať v prípade pandémie resp. iných podobných dôvodov 

a projekt by sa mohol preklopiť do on line priestoru resp. ho nebude možné 
zrealizovať v danom čase vôbec, 

- § 14 bod 2) v rámci sankcie si obec nemôže „sama“ určovať kedy došlo 
k porušeniu a v akej výške - navrhujeme celé vyňať. 

 

Návrh uznesenia 36/2023 

Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN 

 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Chorvátsky Grob s nasledovnými zmenami:   

1. § 2 odsek g) dotačnou komisiou sa rozumie Komisia pre financie, dotácie a sociálne 
veci a Komisia pre školstvo, kultúru a šport (ďalej len „dotačná komisia“), ktorých 

úlohou je posudzovanie žiadostí o poskytnutie dotácií predkladaných na rozhodnutie 
obecnému zastupiteľstvu, 

2.  § 6 odsek 5) písmeno b) čestné vyhlásenie žiadateľa, že ku dňu podania žiadosti:– 
jednotná príloha, - vypracovaný priložený formulár čestného prehlásenia 

3.  § 6 odsek 6) Ak žiadateľ nedoručí všetky požadované dokumenty a prílohy, výzvou  
obec určí lehotu nie kratšiu ako 7 (sedem) pracovných dní na doplnenie žiadosti. 

Žiadosť, ktorá nespĺňa predpísané náležitosti alebo nie je doplnená v lehote 
stanovenej vo výzve na doplnenie žiadosti, bude zamietnutá. 

4. § 11 odsek 2) Zmena účelu projektu, na ktorý sa dotácia poskytuje nie je možná. – 
doplniť v prípade on line priestoru a odvôvodnených prípadoch, ak nie je možné 

zrealizovať v prípadoch hodných osobitného zreteľa (pandémia a pod.) 
5. § 14 odsek 2) zrušiť - celý vynať 
 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený  
 

10. Hodnotiaca správa k Participatívnemu rozpočtu za rok 2023 
V diskusii na základe podkladového materiálu sa členovia zaoberali čiastočne 
nečerpanými finančnými prostriedkami, ide o malú sumu, nie je to však v súlade 
s pravidlami PARO, aké bude riešenie. Bude suma nedočerpaná ak projekt má byť 
zrealizovaný v danom roku resp. bude suma presunutá do budúceho roka na 
udržateľnosť projektu.  
V pravidlách PARO je potrebné upraviť pravidlá udržateľnosti. 
Hodnotiacu správu zobrali členovia komisie na vedomie. 
 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený 
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11. Rozličné 
  -  

 
Záver: Predseda komisie poďakoval zúčastneným a ukončil zasadnutie komisie 
o 19:02. 

 

 

 

 

 

________________ 

    Maroš Kemény 

    predseda komisie  

 

 

 

Overovatelia: 

 

 

 ________________     _________________ 

  Zuzana Lukáčová       Zuzana Michnicová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


